
Hjerm Landsbyordning, den 21.01.2020 

  

      

DAGSORDEN: Bestyrelsesmøde tirsdag den 21.01.2020 kl. 17.00 -20.00 på skolen. 

Mødedeltagere: Nicole, Erik, Kristina, Henriette, Mie, Lillian, Bettina, Anders og Vinni 

Afbud: Inger, eleverne 

1. Orienteringspunkter (OP) 17.00 – 17.20 (AjA/VSH/EJ/LS/BS/Elev) 

➢ Orientering udsendt (VSH/AJA) 

➢ Elevrådet (Elevrådsformand) 

➢ Personale (Bettina/Lilian) 

➢ Bestyrelsen (Formanden/næstformanden) 

Referat: 

Ledelsen: I forhold til vores nyanskaffelser i Dagtilbuddet der blev planlagt i 2019, er det kun sandet i sandkassen og 

et nyt legetårn på legepladsen i dagtilbuddet vi mangler at få på plads. Indendørs mangler vi at få sat nogle skabe op 

i mellemgangen til krybberummet. Det er utrolig dejligt med alt det nye og vi er glade for forandringerne. 

Vi har gang i et samarbejde med FDF, så dagplejen kan holde heldagslegestue i spejderhuset nogle gange om året. 

Planen er, at vi starter med at afholde det 4 gange i 2020. De vil være ude det meste af dagen, men vi må også gerne 

være i det sorte hus, hvor de ældste spejdere hører til. Køkken, toilet, bål sted og skov er også disponibel for os. 

Formålet med heldagslegestuen er, at børn og dagplejere lære hinanden endnu bedre at kende, at de får en hel dag 

sammen med hinanden med forskellige aktiviteter, mulighed for at holde et lille møde når børnene sover og få 

planlagt og vendt forskellige ting. Vi glæder os meget til at få startet op på det. 

Storebørns gruppen er i fuld gang med at udvikle sig til at blive til en førskole gruppe. Vi har planlagt deres sidste dag 

i børnehaven på en lidt anden måde end vi plejer. Vi vil gerne have at forældrene oplever, at deres barn bliver kørt i 

trillebør og derfor er det flyttet til om eftermiddagen, hvor forældrene bliver inviteret. Der bliver tilmed både farvel i 

børnehaven og goddag i SFO/skolen samme dag. Vi synes, det giver en god rød tråd i overgangen, og en gevinst til 

forældrene der kun skal have nogle fritimer én dag       

Vi har haft meget bøvl med fotograferingen denne gang. For det første tog det meget lang tid inden billederne blev 

sendt ud, mange af billederne var ikke gode og derefter har der været andre forskellige dilemmaer. Derfor prøver vi 

et andet firma næste gang.  

Der er skiftet skema på skolen. Støttetimerne ligger næsten samme sted som sidste år, og det hænger fint sammen. 

Lasse går i førskole til 1. marts. 

Elevtal og antal af personale på skolen passer sammen også til næste år. 

Kor og musik fungerer godt på skolen. 

Budgettet lægges frem for bestyrelsen i februar, der vil dog stadigvæk være nogle ubekendte på dette tidspunkt. 

Evaluering af Landsbyordningen er godt i gang for at vi kan blive permanent, og der er indsendt til kommunen fra 

både forældrebestyrelsen, MED og ledelsen.  

Der arbejdes videre med kvadratmeter reduktionen på skolerne fra kommunens side. 

Der vil blive afholdt et besøg på skolen, hvor de skal se nærmere på konsekvenser  

af en lukning af kvadratmeter. 
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Elevrådet: Deltager ikke. 

Personalet på skolen:  

Elevsamtaler og skolehjemsamtaler i både indskolingen og mellemtrinet, er ved at blive rettet til og planlagt.  

De vil blive afholdt inden for de næste 6 uger. 

Lørdag d. 22. februar skal eleverne i skole, og dagen er ved at blive forberedt. Dagen kommer til at handle om lyd. 

Der kommer meget snart en plan ud til forældrene. Mødetiden er denne dag fra kl. 8:00-12:30. 

Fagdagene er nu om onsdagen. 

Innovations holdet skal på besøg på Grundfos i Bjerringbro. 

Der er mere spontan musik på skolen på forskellige tidspunkter end tidligere, hvilket vi tror er en konsekvens, af den 

satsning der er lavet på det musiske område. 

 

Personalet i dagtilbuddet:  

Vuggestuen arbejder fortiden med ”hvem er jeg?” og kunst af forskellige materialer. 

Børnehaven arbejder med venskaber. Personalet er meget glade for alle de nye ting. 

 

Bestyrelsen: 

Der er påbegyndt på Helios projektet på Solkjær grunden.  

 

2. Planlægning af valg til bestyrelsen. 17.20 – 17.40. (AJA) 

- Hvornår skal vi afholde valg og hvordan (dog senest i juni.) 

- hvem er på valg og ønskes der evt. genvalg? 

- Skal vi ud og opfordrer emner til at stille op? 

Referat: 

Skolen: 

På valg i skolen: Inger og Erik.  Valgdato i dagtilbud og proces på skolen, Anders og Vinni kommer med forslag til  

dato for møder og en procesplan for valg. 

 

3. Høringssvar på kvalitetsrapport (Skolen) 17.40 – 18.00 (EJ/AJA) 

- Se udsendte bilag med kvalitetsrapport på skoleområdet. 

- kort høringssvar til kvalitetsrapport drøftes 

- udvalg nedsættes og forfatter svar. 

 

Referat: 

Hjerm skole ligger rigtig godt i kvalitetsrapporten. Erik forfatter et høringssvar og sender det rundt til bestyrelsen. 

 

4. Madordning i dagtilbuddet 18.00 – 18.25 (VSH)  

- Hvad vil vi i fremtiden? 

- Skal der laves brugerundersøgelse, hvilket der har været snakket om? 

- Vil vi fremadrettet, økonomisk understøtte en høj standard? 



3 
 

Referat: 

Anders og Vinni finder ud af det vil koste, hvad er vores krav til kvaliteten, hvad kan forældrene forvente o.lign.  

Punktet sættes på et af de først kommende møder i bestyrelsen. 

 

 

5. Forældremøde i dagtilbuddet 18.25 – 18.50 (VSH) 

- Hvad skal der ske ud over alt det praktiske? 

- Hvem skal evt. inviteres til at sige noget? 

- Hvordan skal vi gøre, eller skal det være som vi plejer? 

Referat: 

Emner: 

• Valg   

• Sundhed, mad, madvaner, ernæring 

• Præsentation af det nye grundlag. 

• Præsentation af udegruppen 

• Formandsberetning 

Anders og Vinni kommer med datoer, hvor der skal være valg, gerne maj måned.  

 

6. LBO og lokalmiljøet 18.50 – 19.20 (VSH/AJA)  

- Vi skal have fokus på at knytte flere lokale bånd i fremtiden. 

- Hvem kunne have interesse i at vi (dagtilbuddet/skolen) kommer på besøg? 

- Kan vi udbygge samarbejdet med andre lokalforeninger/klubber i Hjerm og hvordan? 

Referat: 

Anders besøger senior idræt mandag formiddag kl. 9:30 i hallen for at høre, om der er nogle der vil samarbejde med 

Landsbyordningen. Ankomsten meldes inden. 

Bestyrelsen vil hjælpe med at lave en liste over hvilke samarbejdspartnere der kan være til Landsbyordningen. 

Anders laver et aktivt dokument, hvor interessenterne kan sættes ind. 

Der kan evt. laves en Facebookside, hvor man kan efterlyse nogle fra Hjerm eller nærmeste omegn, der har lyst til at  

samarbejde med Landsbyordningen. 

Erik laver et møde mellem Landsbyordningen og Hjem FIF, når der er valgt en ny formand i FIF. 

 

7. Foredrag i nov./dec.  19.20 – 19.45 (EJ/AJA) 

- Hvem kunne vi evt. tænke os? 

- Skal det fortsat være nogen med direkte reference til noget ”børne fagligt”? 

- Skulle vi måske gå sammen med andre og lave noget større? (foredragsforening) 

 

Referat: 

Forslag til foredragsholder: Anders Agger, BS Christiansen, Lindy, Wilbek, Hella Joof. 

Det behøver ikke at være børnefaglige foredrag hvert år.  
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Der vil blive forsøgt at gå sammen med nogle foreninger i Hjerm i forhold til at starte en foredragsforening. Evt. 

borgerforeningen, Familie og samfund og menighedsrådet. 

 

8. Den gode historie 19.45 – 20.00 

- hvem skal tage styring på at vi får de gode historier ud, både som LBO og lokalt? 

- Hvordan kan vi gøre det, når vi ikke kan bruge Facebook officielt fra skolen? 

Referat: 

Der er ikke nogen konkret historie der kommer ud denne gang. 

 

9. EVT 

Når børnene har telefon med i skolen, skal den være i tasken. Også i SFO. 

 

 


